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Més enllà
de les xifres

Línia Eixample parla amb
dos sensesostre sobre la 
duresa de viure al carrer
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1.500 firmes contra el retard 
al Mercat de Sant Antoni

L’Eixample lidera el relloguer
il·legal de pisos a turistes

Més de 100 propietaris del districte han denunciat aquesta situació al consistori des del juliol de l’any passat pàg 12
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Joan Chamorro 
presenta al Tangent
‘La màgia de la veu’ 

AGENDA NACIONAL pàg 6

Puigdemont remarca 
que la gent té el poder
perquè l’1-O sigui un èxit FALTEN82DIES
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A Barcelona, segons el Re-
compte 2017 organitzat per la
Xarxa d’Atenció a Persones Sen-
se Llar (XAPSLL) que es va fer
el passat mes de maig, hi ha
1.026 persones dormint al ca-
rrer. La xifra és superior a la del
recompte del 2016, que va lo-
calitzar 941 sensesostre. Més
enllà de la fredor d’aquestes da-
des, però, cada número amaga
una història personal.

Diumenge 18 de juny, dos
quarts de nou del vespre. Barri
del Fort Pienc. Un grup de vo-
luntaris de diferents ONG re-
parteix, en una parada a tocar de
l’Estació del Nord, menjar per a
tots aquells que s’hi acosten. Ho
fan, des de fa temps, cada diu-
menge. Molts dels que s’apropen
per poder fer un àpat són, o han
estat, sensesostre. 

“Vaig ser sensesostre durant
quatre anys. Dormia aquí a l’Es-
tació del Nord”. Qui parla és en
Ramon, que m’explica com un
home de Berga amb feina en
una empresa de la indústria tèx-
til va acabar dormint al carrer a
Barcelona entre l’octubre del
2012 i l’octubre del 2016. “Tot va
començar amb l’alcohol. Tens
una sèrie de rutines relacionades
amb la beguda que, sense que te
n’adonis, et van convertint en un
alcohòlic”, relata. Un viatge de
feina a Santander va ser el des-
encadenant del que vindria des-
prés: “Vaig anar al bar de l’hotel
i em vaig despertar en un hospi-
tal”, explica. Allò li va suposar
perdre la feina i el seu particular
descens cap a la foscor es va ac-
celerar. “Em vaig ‘rebentar’ tot el
que tenia a Santander en begu-
da i allà vaig començar a dormir
al carrer”, explica amb molta se-

renitat. Va aconseguir tornar a
Barcelona amb autobús gràcies a
l’ajuda econòmica d’un capellà.
L’autobús el va deixar a l’Estació
del Nord que, per desgràcia, es va
convertir en casa seva durant
quatre anys. “Quan comences a
dormir al carrer no expliques
res a la família perquè et fa ver-
gonya. La bola es va fent gran i
cada vegada beus més”, recorda. 

Mentre parlem i li pregunto
per la duresa de dormir al carrer,
fa una confessió sorprenent: “Si
toca dormir al carrer dorms al ca-
rrer. No ha estat especialment
dur”. Tot i la resposta, les seves
paraules reflecteixen l’amargor
d’una experiència que ningú vol-
dria viure mai. 

VEURE LA LLUM
Sortir d’una dinàmica com la que
li va tocar viure a en Ramon és
molt complicat. En el seu cas, tot
va començar quan algú de Ber-
ga que el coneixia de vista el va
reconèixer a l’estació i va avisar
la Fundació Arrels, que atén
persones sense llar a la ciutat.
Això  li va permetre recuperar el

contacte amb la seva germana.
“Dos dels meus companys d’aquí
a l’estació es van morir. Un de
pneumònia i l’altre, després de
barrejar alcohol i pastilles, ja
no es va despertar. Això em va
fer reflexionar i vaig pensar que
el següent podia ser jo”. Aquest
canvi de xip el va convèncer de
la necessitat de sortir del pou. Va
trucar a la seva germana per
dir-li que estava decidit a deixar
la beguda, pas imprescindible
per deixar el carrer. Ara viu en
una habitació a Lesseps, ha po-
gut recuperar l’atur que no va
utilitzar, va fent petites feines de
reparació a pisos del barri on viu
i aquest 4 de juliol farà un any
que no beu. “Alcohòlic no ho dei-
xes de ser mai, però ara puc dir
que estic content i sóc feliç”.

MÉS D’UN ANY AL CARRER
En Ramon, tot i que la seva rea-
litat continua sent dura, pot ex-
plicar que ha aconseguit sortir del
carrer. Aquest no és el cas de la se-
güent història, la d’en Yahos-
hua. Aquest jove, nascut a Israel,
i emigrat amb la seva família als

Estats Units i Anglaterra, va arri-
bar fa vuit anys a Barcelona per
treballar en el món de les finan-
ces com a autònom. El 2011,
però, va perdre la feina a causa de
la crisi econòmica. Llavors va
començar el seu periple per dife-
rents punts de l’Estat per trobar
feina. Va aconseguir alguna feina
puntual, però poca cosa més.
“Vaig treballar un temps en el sec-
tor de l’agricultura a Almeria
però eren feines temporals i em
vaig anar trobant situacions on
em van discriminar pel meu co-
lor de pell –en Yahoshua és ne-
gre–”, explica. Al mateix temps,
lamenta que “a molts llocs no es
creien el meu currículum. Veien
un negre i es pensaven que només
podia fer segons quines feines”.

Va decidir tornar a Barcelona
i va començar a viure amb una
dona amb qui tenia una relació.
La relació es va acabar i la seva si-
tuació personal es va anar dete-
riorant. Després d’anys sense
feina, es va quedar sense recur-
sos econòmics i sense casa. “Des
de fa més d’un any dormo en ofi-
cines bancàries. Mai no he volgut

dormir en grups de sensesostre
perquè al carrer hi ha molts pro-
blemes”, diu. Afegeix que “viure
al carrer és molt dur, sobretot psi-
cològicament” i explica que “cada
dia és una lluita perquè no em ro-
bin i mantenir les meves coses”.

En Yahoshua, com en Ra-
mon, també té facilitat per la pa-
raula. Tot i que no deu ser agra-
dable haver d’explicar la seva
història, se’l nota còmode durant
la conversa i insisteix que anoti
el que explica. Li pregunto per
l’alcoholisme que pateixen la
majoria dels sensesostre. Em
nega que ho sigui, però afegeix
que per suportar la seva situació
“la cervesa, el vi i el Jack Danie-
l’s hi ajuden”.

Abans d’acabar li pregunto
com encara el futur. És pessi-
mista i denuncia que no aconse-
gueix res dels serveis socials.
Amb un somriure que l’ha acom-
panyat durant estones de la con-
versa, es treu de la motxilla lletres
de cançons fetes per ell. Se’l veu
orgullós. “Ara el meu objectiu és
trobar algú que toqui la guitarra
i poder cantar”, conclou.

Albert Ribas
BARCELONA

Quan el carrer és casa teva
» Un sensesostre i un home que va viure 4 anys al carrer expliquen la seva història a aquesta publicació
» El Recompte 2017 fet al maig va confirmar que creix el nombre de gent que dorm a la via pública

Cada cop hi ha més persones que dormen al carrer a la ciutat. Foto: Cristian López



| 4 líniaeixample.cat Juliol 2017 Reportatge

Els primers cinc mesos d’a-
quest any 2017 els furts al me-
tro van créixer un 15%. Aques-
ta xifra preocupant ha provocat
que els Mossos d’Esquadra i la
Guàrdia Urbana, en el marc de
la Mesa de Coordinació Opera-
tiva, hagin anunciat la posada
en marxa d’un pla de xoc con-
junt per reforçar la seva pre-
sència al suburbà.

L’anunci el va fer a principis
de mes el  nou cap de la Regió
Policial Metropolitana Barce-
lona dels Mossos d’Esquadra, el
comissari Joan Portals. Portals
va explicar que actualment la
policia catalana té constància de
la presència d’uns 35 carteristes

reincidents a la ciutat -actuen
sols o en grups de dues o tres
persones com a màxim-, que te-
nen com a objectiu, principal-
ment, els turistes i els congres-
sistes que passen per les esta-
cions que hi ha als districtes de
l’Eixample i Ciutat Vella. Els lla-
dres intenten robar, sobretot, te-
lèfons mòbils d’última genera-
ció i rellotges de luxe. 

FINS AL 30 DE SETEMBRE
El dispositiu conjunt de Mossos
i Urbana s’implementarà fins al
30 de setembre. Així doncs, la
presència policial creixerà no-
tablement, especialment amb
agents de paisà, ja que són els
que aconsegueixen fer la majo-
ria de detencions. En aquesta lí-
nia, Portals va recordar que
l’any passat el 53% de les de-
tencions per furts a la ciutat es

van fer per sorpresa, mentre
que en els cinc primers mesos
d’enguany aquesta xifra ha estat
del 41%. Aquest tipus de deten-
cions són importants perquè, tal
com va recordar Portals, el tes-
timoni dels agents pot servir
com a prova en un judici. Això
provoca que en els robatoris
que la víctima és un turista,
aquest no hagi d’assistir al judici
i així  s’evita que l’acusat quedi
absolt per la incompareixença de
la víctima. Aquest alt càrrec de
la policia catalana també va fer
una crida a la ciutadania a vigi-
lar quan es viatja en metro amb
accions com ara tenir controla-
des les pertinences quan hi ha
aglomeracions.

TENDÈNCIA TRENCADA
L’augment dels robatoris d’en-
guany al metro arriba després

que entre el 2009 i el 2016 s’a-
conseguís reduir un 19% el
nombre de furts, sobretot grà-
cies a la pressió policial. Aques-
ta realitat, doncs, contrasta
amb les xifres conegudes ara,
que han acabat provocant el
nou dispositiu.

Des dels Mossos d’Esquadra
consideren que la millor estra-
tègia per combatre aquest tipus
de robatoris és mantenir la que
es va posar en marxa l’any 2005
de forma conjunta amb la Fis-
calia i la Judicatura. Des de lla-
vors s’han aconseguit dictar 158
sentències que prohibeixen als
condemnats l’entrada al metro.
Això ha fet que molts carteristes
decidissin marxar de la ciutat i
ara la policia catalana vol seguir
el mateix camí.

Per tal de fer un seguiment
dels resultats de la campanya, els

Mossos d’Esquadra i la Guàrdia
Urbana analitzaran cada set-
mana el funcionament i l’evolu-
ció del pla de xoc amb l’objectiu
de fer els canvis necessaris en
funció de les necessitats que es
detectin amb el pas dels dies.
Aquest seguiment ha de per-
metre detectar si els carteristes
es desplacen cap a altres zones de
la ciutat per concentrar els seus
esforços en altres llocs, com ara
els comerços, quan comencin a
notar la pressió policial.

OPERATIU ANTITERRORISTA
Tot aquest operatiu policial,
que implica el patrullatge d’un
nombre important d’agents,
serà possible, va explicar Por-
tals, tot i que actualment el
35% dels serveis de patrulla es
dediquen al programa operatiu
específic antiterrorista.

Viatges amb risc
» Els furts al metro van créixer un 15% durant els primers cinc mesos del 2017 després d’anys baixant

» Els Mossos d’Esquadra i la Guàrdia Urbana posen en marxa un pla de xoc per evitar els robatoris

Albert Ribas
BARCELONA

El nou pla de xoc per evitar robatoris estarà en marxa fins al 30 de setembre. Fotos: TMB
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GARANTIES4“Res no podrà actuar con-
tra les persones. La victòria la farà possi-
ble la gent”. Amb aquestes paraules es va
dirigir el president de la Generalitat, Car-
les Puigdemont, al miler de persones
que van omplir el TNC el 4 de juliol per
presenciar l’acte de presentació, per part
del Govern, de les garanties democràti-
ques de l’1-O. L’exposició pública de tota
l’estructura legal del referèndum ja havia
començat el matí del mateix dia, en
aquest cas per part dels partits.

Així doncs, després de la destitució de
Jordi Baiget de la conselleria d’Empre-
sa i Coneixement, el Govern va voler en-
viar un missatge d’unitat i determinació
trencant la incertesa que envoltava el re-
ferèndum des del dia que se’n va anun-
ciar la data. “El referèndum és la garan-
tia perquè tots els catalans es puguin ex-
pressar. El seu vot decidirà”, va deixar
clar Puigdemont. 

I com s’aconseguirà això? La llei del
referèndum serà l’encarregada de donar
cobertura jurídica i garanties a tot el pro-
cés. Està previst que la seva aprovació es
faci a principis de setembre. La norma
preveu, en el seu article 4, que el Parla-
ment declararà la independència, durant
els dos dies següents, si el Sí obté més vots
que el No, mentre que si és al revés es con-
vocarien de forma immediata eleccions

autonòmiques. Les garanties de tot aquest
procés les establirà una Sindicatura Elec-
toral, que tindrà unes funcions similars
a les que normalment desenvolupa la
Junta Electoral. Aquest organisme tam-
bé tindrà l’encàrrec de buscar els obser-
vadors internacionals, que faran el se-
guiment de tot el procés de convocatòria
del referèndum per garantir el seu co-
rrecte desenvolupament.

L’altra pota clau d’aquest procés serà la
llei de transitorietat, que segons el Govern
ha de ser l’encarregada d’establir com se-
ria la separació amb l’Estat si guanya el Sí.
Es farà pública a finals de mes però tot in-
dica que només s’aprovarà un cop es co-
neguin els resultats de l’1-O.

Per tal que la ciutadania pugui conèi-
xer millor aquest procés electoral, el Govern
té previst desplaçar-se a més de 200 ciu-
tats i pobles per explicar-ne els detalls.

SENSE MÍNIM DE PARTICIPACIÓ
L’endemà dels dos actes de presentació dels
detalls de l’1-O, el vicepresident del Govern,
Oriol Junqueras, va defensar en una en-
trevista a TV3 que no s’hagi fixat un mínim
de participació per no afavorir el boicot. Se-
gons Junqueras, “no s’ha establert mai” un
mínim de participació en altres referèn-
dums, i va posar com a exemple els de la
Constitució espanyola o el de l’OTAN.

» Govern, Junts pel Sí i la CUP presenten la llei que ha de permetre tirar endavant el referèndum de l’1-O
» Puigdemont diu que la ciutadania, amb la seva participació, té el poder perquè la jornada sigui un èxit

“Ho farà possible la gent”

REFERÈNDUM4Diferents veus han ex-
pressat en els darrers mesos que l’1-O po-
dria ser una reedició de la jornada partici-
pativa que va ser el 9-N. Des del Govern,
però, defensen que això no serà així.

Els arguments per mantenir que aques-
ta votació no tindrà res a veure amb la del
novembre del 2014 són variats. En primer
lloc, recorden que l’1-O serà un referèndum
efectiu que complirà amb les garanties de-
mocràtiques de la comunitat internacio-
nal, mentre que el 9-N va ser “una consulta
popular”. Un referèndum, afegeixen des
del Govern, que serà vinculant i del qual
se n’assumirà “l’organització i les res-
ponsabilitats polítiques”, cosa que no va
passar el 9-N, ja que no era vinculant i l’or-
ganització va anar a càrrec de voluntaris. 

Tot i que la del cens és una de les in-
cògnites que encara queda per resoldre, el
Govern defensa que, a diferència de l’au-
togenerat del procés participatiu, aquesta
vegada hi haurà un cens conegut. Pel que
fa als col·legis electorals, tot i que ja hi ha
ajuntaments que han dit que no cediran es-
pais municipals, la intenció de l’executiu
és que es voti als mateixos llocs que es vota
en qualsevol altra convocatòria electoral.

Per últim, les meses electorals tindran
un llistat amb els electors i urnes con-
vencionals –s’ha iniciat el procés per
comprar-les directament després que el
concurs públic quedés desert–, mentre que
el 9-N no hi havia llista. Els membres de
les meses aquest cop no seran voluntaris,
sinó que es farà un sorteig per escollir-los.

“No serà un altre 9-N”
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per Jordi Lleal 

En el contenciós entre Espanya
i Catalunya es desenvolupa
una competició entre dos equi-
ps que s’enfronten en un camp
que Espanya, com a equip de
casa, rega la gespa o la deixa
seca si li interessa, la retalla o
la deixa llarga si vol, marca les
línies i mides del camp de joc
com li dóna la gana. Es juga el
partit amb els articles d’un
reglament fet a mida seva, i
l’àrbitre i els seus assistents els
anomena la junta de l’equip de
casa. Els vestidors del visitant
estan en un estat desastrós, no
tenen ni aigua calenta. Per
viatjar, el sistema de transport
és obsolet i més d’una vegada
han de fer un tram del camí ca-
minant a peu. L’allotjament és
miserable amb brutícia, puces
i xinxes.

A la grada els aficionats
que porten banderes i esten-
dards “no constitucionals”, les
forces de seguretat els hi reti-

ren, els posen multes i si es po-
sen rebecs, poden acabar a
comissaria, mentre que els
aficionats locals no paren d’in-
sultar als jugadors visitants i
llançar objectes al camp. Els
jugadors de casa, practiquen
joc brut i subterrani en con-
nivència amb l’equip arbitral.
Si algun jugador visitant fa
una mirada d’odi o mala in-
tenció a un  jugador de l’equip
local, l’àrbitre intueix que vol
fer una entrada fora del re-
glament, s’anticipa i pita falta,
abans no faci mal al jugador
local. Si els visitants protesten,
els treu la targeta groga i,
quan cal, targeta vermella. I si
convé xiulant penal a l’últim
minut, després d’allargar el
partit el temps que calgui, a fa-
vor dels de casa fins que gua-
nyin. Això no és un partit,
això és una paròdia.

Hem de marxar i jugar una
altra lliga, la Lliga d’Europa!

Un diari participatiu

4Jugar en camp contrari

Actualitat a la xarxa

#Garanties

@gerardgomezf: Presentem la llei del
referèndum d'autodeterminació al Parla-
ment; punt clau de la legislatura. Fermesa,
determinació i compromís. Som-hi! 

#Cessat

@encampanya: Baiget esmorza a la Farga
de Gran Via. Es troba Mas-Colell removent
un cacaolat fred. Comparteixen taula i La
Vanguardia. Es miren. Suspir.

#25AnysDesprés

@SergiMaranya: 25 anys dels JJ.OO de
Barcelona'92. Ara sabem què volia dir
COBI: Catalunya Oberta a la Bilateralitat i
a la Independència. #ReflexióDelProcés.

Tribuna

per José Antich, director d’El Nacional.cat

4Dimissió s’escriu amb M de metro

Dilluns dia 10 de juliol ha estat
la desena jornada de vaga al
metro de Barcelona des que el
mes d'abril passat es van tren-
car les negociacions entre
TMB, l'empresa municipal, i els
treballadors. Un temps més
que raonable per exigir res-
ponsabilitats a l'equip de go-
vern de la capital catalana i
molt especialment a la presi-
denta de TMB i regidora de
Mobilitat del consistori barce-
loní, Mercedes Vidal. 

L'enquistament del con-
flicte, lluny d'entrar en via de
solució, ha allunyat totes dues
parts fins a l'extrem que, ofi-
cialment, el consistori a través
de Vidal es nega a formular no-
ves propostes confiant, segu-

rament, en el cansament dels
treballadors en vaga. 

El temps passat des que es
va iniciar la protesta i el dany
causat als ciutadans que pa-
teixen en primera persona el
desacord hauria de forçar el
consistori, per un mínim sen-
tit comú, a proposar un nego-
ciador de rang superior. És
normal que els que estan per
sobre de Vidal es neguin a
aparèixer, però és que comen-
ça a ser incomprensible del
tot la necessitat dels comuns de
fer-se invisibles cada vegada
que hi ha un problema o han
d'adoptar una decisió.

Un comunicat, interessat és
clar, de la CGT ha explicat com
entre el 1997 i el 2015 només hi

havia hagut deu dies de vaga i
des del 2016 fins ara, 25. El re-
sum és clar: 10 vagues en 18 anys
i 25 en els últims 18 mesos, el pe-
ríode Colau. Una vegada s'ha as-
solit l'equador del mandat mu-
nicipal, ja no s'hi val a parlar de
l'herència rebuda ni de la inex-
periència dels seus responsables. 

En el primer cas, perquè van
heretar una ciutat ben gestio-
nada -com, d'altra banda, l'havia
heretada Trias el 2011- i en el se-
gon, perquè els ciutadans espe-
rem solucions als problemes,
no un col·leccionable de bones
intencions. Que, a més, ràpida-
ment es desa en un calaix quan
es comença a governar.

Publicat a El Nacional.cat
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Parlen els
veïns

Iván
“S’hauria de mirar
bé el cost, però em
sembla bé que es
vulgui potenciar la
xarxa de mobilitat
pública. De fet, crec
que serviria per do-

nar una empenta al transport públic, ara
que molts usuaris estem farts de les va-
gues del metro.”

Miriam
“Serviria per con-
nectar una zona rica
amb una altra que
no ho és tant i ho
aplaudiria, però per
fer-ho s’hauria de
partir la Diagonal i

ho veig complicat. L’eliminació de carrils
de circulació l’únic que faria seria crear
més problemes de trànsit.”

Ana
“Seria convenient.
Hi ha una part de la
ciutat que no està
coberta per metro.
A més, trobo que és
més pràctic i fins i
tot seria bo per al tu-

risme que el tramvia connectés la Dia-
gonal: es podria veure tota l’arquitectu-
ra de l’Eixample en un sol trajecte.”

Alberto
“No ho veig clar. Si
no ho tinc mal en-
tès, ara mateix ja hi
ha autobusos que
recorren la Diago-
nal de punta a pun-
ta, de manera que

no crec que calgui fer-ho. La ciutat ja està
plena de projectes inacabats, com les Glò-
ries o la Sagrera.”

Com veuries que es pugui acabar unint el Tramvia per la Diagonal?
per Toni Enguix

Un diari obert

Aquesta semana passada s’ha celebrat
el Dia Internacional de l'Orgull
LGTBI. Un preludi del Dia Interna-
cional de l'Orgull Heterosexual que
tindrem el goig de celebrar tan bon
punt l'amor entre persones de sexes
diferents sigui considerat un crim
en 72 països i condemnat amb la
pena de mort en 16 d'ells.

Fou un dia aparentment esperan-
çador. El país va omplir-se de colors,
de desitjos i de proclames. Proclames
anònimes i de patums conegudes, de
joves i grans, als mitjans i, sobretot, a
les xarxes socials. Moltes, apassiona-
des; d'altres, sinceres; i algunes, in-
quietants. Entre aquestes últimes,
convé aturar-nos especialment en to-
tes aquelles persones que, tot defen-
sant la causa i mostrant-se'n partida-
ris, en les seves alegres reflexions
apel·laven a la tolerància vers el
col·lectiu i es felicitaven pel fet de con-
siderar-se a si mateixes tan tolerants
davant la realitat. Tolerants. Del verb
tolerar. Que ho toleren.

L'Institut d'Estudis Catalans iden-
tifica 3 accepcions diferents pel verb
tolerar. La primera parla de "suportar
en els altres alguna cosa que des-
aprovem". La segona, "deixar passar
alguna cosa sense consentir-ho ex-
pressament". I la tercera, "resistir
una condició adversa sense dany".
Aquestes persones, doncs, suporten el

món LGTBI. Li deixen passar la seva
manera de fer, la seva manera de
viure. Resisteixen. Resisteixen com
uns autèntics herois davant les atro-
citats amb què el present els obsequia
diàriament.

En ple segle XXI, per tant, i al nos-
tre propi país, encara hi ha qui per-
dona la vida amb condescendència a
aquells que estimen d'una manera
determinada. Encara se'ls deixen
passar els seus gustos. Els seus vicis.
Les seves excentricitats. Encara es to-
lera, públicament i amb orgull, se-
gons quin amor. Perquè som oberts
i avançats de mena; tant, que som ca-
paços de fer els ulls grossos davant la
més simple de les llibertats. Quina
sort, quina joia.

Bé, és important que aquesta bona
gent sàpiga que no cal. Que la seva to-
lerància no és necessària. Ningú neix
perquè uns altres li tolerin ser qui és.
Sobretot, perquè a aquests altres no
se'ls tolerarà mai la seva benvolent
permissivitat enfront un dels drets
més bàsics de qualsevol societat: el
d'estimar lliurement, el de ser qui un
vol ser.

Que no esperin, doncs, cap reco-
neixement, cap agraïment, cap abra-
çada. Que no esperin que els tolerem
la seva gentilesa. A hores d’ara, sen-
tint-ho molt, ja no ens podem per-
metre que es toleri la llibertat.

per @ModernetdeMerda    per Sergi Villena 

Dos casos produïts en els darrers
dies han reobert el debat sobre el pa-
per de la pedrera blaugrana: Jordi
Mboula se'n va al Mònaco, i Eric
Garcia al Manchester City. El primer
pertany al Juvenil i el segon al Cadet
(per tant, una mica més jove), i
eren dos dels noms cridats a poder
ser estrelles del Barça en un futur no
gaire llunyà. Per què marxen del club
tan joves? No se'ls pot convèncer de
quedar-se, amb un projecte que els
sedueixi? És cert que tant Mònaco
com City han presentat ofertes eco-
nòmicament molt potents, perquè en
la seva política de fitxatges es con-
templa destinar quantitats impor-
tants a l'adquisició de valors emer-
gents. Però un club com el Barça
hauria de tenir altres arguments
per ser capaç d'evitar que li marxin
jugadors. I aquests arguments pas-
sen inevitablement per un canvi de
filosofia en les divisions inferiors.
Cal que els nois de la casa que des-
punten, sentin que el somni de pu-
jar al primer equip és factible i no
una utopia. 

L'arribada d'Ernesto Valverde,
un entrenador que sempre s'ha ca-
racteritzat per donar oportunitats als
nous valors, pot capgirar les coses en
clau positiva. Tots aquests joves
futbolistes necessiten veure i creu-
re en un projecte esportiu que sigui
atractiu per a les seves carreres. La
qüestió econòmica -en la qual el
Barça no pot competir amb trans-
atlàntics europeus que aposten for-
tíssim gràcies al capital que aporten
els seus magnats àrabs, com el City
o el PSG,- no hauria de ser primor-
dial. El pitjor error que s'ha comès
en els últims anys, és donar molt po-
ques oportunitats al planter en par-
tits del primer equip en què hi havia
poc o res en joc. Això els esperona-

ria, i de pas els faria sentir impor-
tants i amb possibilitats reals de
triomfar en un club de la grandesa
del Barça. Aquesta estratègia és més
important per a un jove -si no és que
es deixa portar per la cobdícia, que
casos també n'hi ha- que no pas els
diners.

La renovació del mataroní Aleñà
contraresta d'alguna manera aques-
tes fugues, i l'entitat mira d'enviar un
missatge de confiança cap al filial,
però no n'hi ha prou. També és
molt important articular una es-
tructura esportiva, i protegir-se de
l'amenaça d'aquests clubs podero-
sos. City, United o Chelsea, per po-
sar tres exemples, ja fa temps que
flirtegen amb joves de la pedrera
barcelonista fent-los promeses de tot
tipus que han seduït, i ho segueixen
fent, a molts d'ells. No pot ser que el
Barça no els cuidi com cal, i es des-
perti tard i a corre-cuita quan els ju-
gadors ja tenen peu i mig en un al-
tre club. Necessiten sentir-se valo-
rats, i no veure com la secretaria tèc-
nica contracta sistemàticament ju-
gadors de fora, sense mirar i valorar
el què hi ha a la base. És el cas d'E-
ric Garcia, un dels centrals més pro-
metedors en molts anys a Can Bar-
ça, que s'ha adonat que el City li pot
oferir un projecte més engrescador.
És incomprensible que ens passem
anys queixant-nos de que hem d'a-
nar a buscar centrals a fora perquè
a casa no en surt cap amb nivell, i
quan en tenim un que apunta molt
alt, ens el prenguin davant dels nas-
sos. És urgent revisar l’organització
del futbol base, que és el tresor més
preuat del Barcelona i una tempta-
ció per als voltors. Confiem en que
Valverde, a diferència de Luis Enri-
que, li doni a aquest tema la impor-
tància que requereix. 

@jm_clavero: Presentación de la Llei del
Referèndum. 8 personas en la mesa. 8
objetivos para la justicia española. No
tardarán. 

@gabrielrufian: Yo soy de un país en el
que se explica como votar desde un Par-
lament y no como conspirar desde un
Ministerio.

@davidminoves: Avui fa 25 anys va
començar ‘L'Operació Garzón’ contra per-
sones detingudes i torturades per ser inde-
pendentistes. La cara B dels Jocs Olímpics!

Opinió en 140 caràcters

4No em toleris 4Fugues doloroses
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1. El sistema actual de pensions
El sistema actual de pensions a Es-
panya és un sistema de REPARTI-
MENT. Això significa que no existeix
una guardiola on es guarden els di-
ners ingressats per les cotitzacions,
sinó que els diners que mensual-
ment paguen les empreses i els tre-
balladors es fan servir per a pagar
les pensions als pensionistes. A la
Seguretat Social hi ha anotades les
quantitats que hem pagat al llarg de
la nostra vida laboral, però no hi
tenim una guardiola amb els diners
que hem pagat, sinó que això ser-
veix per calcular el que ens paguen
els treballadors actius. Les cotitza-
cions de la gent que treballa avui
són la font d’on surten les pen-
sions mensualment.

2. El futur de les pensions a 
Espanya és incert
Quan ens parlen del Fons de Re-
serva de la Seguretat Social, cal
saber que aquest fons es va crear
en el seu dia per garantir el paga-
ment de les pensions en moments
de dificultat o crisi. L’any 2011
aquest fons va arribar a tenir
66.815 milions d’euros. El desem-
bre del 2016, després de les dis-
posicions, hi quedaven 15.020
milions. A aquest ritme, el 2017
s’haurà acabat el fons.

El propi govern espanyol pre-
veu que fins al 2022 cada any les
pensions espanyoles tindran un
forat de 15.000 milions d’euros,
cosa que farà que el poder adqui-
sitiu de les pensions baixi (Font:
Airef. Febrer de 2017).

3. Com seran les pensions del
futur a Espanya?
A: Les pensions ja no es revalo-
ren amb l'IPC (Índex de Preus de
Consum). El nou índex és l'IR
(Índex de Revaloració), que varia
en funció dels ingressos i despe-
ses del sistema de la Seguretat
Social d’un període d’11 anys (els
cinc anys anteriors, el d’aplicació
de l’IR i les projeccions de cinc
anys futurs) i de l’augment del
nombre de pensionistes.
B: L’import de les prestacions pu-
jarà cada any un mínim del 0,25%
i com a màxim l'IPC + el 0,5%,
però, com que hi ha un dèficit crò-
nic en el sistema, les pensions
només pujaran un 0,25% en els
pròxims anys, com destaca Airef.
C: S'introdueix el Factor de Soste-
nibilitat. Tindrà en compte l’espe-
rança de vida a l’hora de calcular
la pensió inicial que cobraran els
nous pensionistes. És a dir, si l'es-
perança de vida augmenta, la
pensió inicial es reduirà. S'aplicarà
el 2019 i es revisarà cada 5 anys.

El resum és que a Espanya
veurem com baixen les pen-
sions.

4. La República Catalana man-
tindrà el poder adquisitiu de les
pensions
Els factors més determinants
d’un sistema de pensions són el
nombre de treballadors actius i
d’aturats i el salari mitjà dels tre-
balladors actius.

Comparem aquests factors a
Catalunya i Espanya: l’any 2016,

aquesta taxa d’ocupació va aug-
mentar 2,4 punts a Catalunya i 1,9
punts a Espanya, i es van situar a
70,1 i 63,9 punts, respectivament.

Si el salari mitjà és més alt,
tenim menys atur i les perspec-
tives de creixement econòmic
són superiors amb l’eliminació
del dèficit fiscal i una política
econòmica pròpia, podem con-
cloure que les pensions estaran
més garantides en una Cata-
lunya independent que si conti-
nuem a Espanya.

Les dades històriques ho
confirmen: amb el 16% de la po-
blació de l’Estat espanyol, Cata-
lunya ha aportat el 29% del Fons
de Reserva de la Seguretat So-
cial. Durant el període 1995-
2012 Catalunya ha tingut dotze
anys en què el saldo del sistema
de pensions ha estat positiu i
només ha estat negatiu sis anys,
amb un saldo acumulat positiu
de 2.686 euros per habitant en
els divuit anys. En el mateix pe-
ríode, Espanya ha tingut onze
anys amb saldo negatiu i un total
acumulat negatiu de 2.469 euros
per habitant.

5. Qui té dret a la pensió?
La pensió és un dret que tenen els
treballadors que han estat cotit-
zant. La pensió ha de ser pagada
per qui ha rebut l’import de les co-
titzacions (la Seguretat Social), in-
dependentment d’on visqui o
resideixi qui l’ha de percebre i sigui
quina sigui la seva nacionalitat.
Ningú pot perdre el seu dret a co-

brar la pensió per una decisió d’un
altre, encara que no resideixi a
l’Estat espanyol i no tingui la na-
cionalitat espanyola. Exemple: un
alemany que cotitza 35 anys en
una empresa de Mollerussa,
quan torna al seu país té dret a
la pensió espanyola.

6. Però a mi qui em pagarà la
pensió?
Des del moment de la declaració
d'independència de Catalunya i
fins que no s'arribi a un pacte
sobre el repartiment d'actius i
passius, continuarà sent la Segu-
retat Social espanyola qui pagarà
les pensions perquè hi està legal-
ment obligada com a titular que
és de les obligacions de paga-
ment. Així ho obliguen les directi-
ves europees en matèria de
pensions i així ho reconeix la le-
gislació espanyola. Serà d'interès
d'Espanya, i dels àrbitres interna-
cionals, negociar la separació
amb Catalunya, per garantir el pa-
gament dels serveis als ciutadans
espanyols i catalans, les pensions
als jubilats i els deutes als credi-
tors. La legislació catalana deter-
minarà quan les empreses
catalanes hauran de fer l'ingrés
de les cotitzacions a la tresoreria
de l'Agència Catalana de Protec-
ció Social. A Catalunya la Llei de
transitorietat garantirà que cap
jubilat es quedi ni un sol dia
sense cobrar la pensió (Josep
Ginesta Vicente, secretari gene-
ral de Treball de la Generalitat de
Catalunya. Març de 2017).

Fotos: Gràfic de l’evolució del fons de reserva del 2006 al 2016 (esquerra) i una imatge d’arxiu (dreta)

Les pensions només estan garantides en una Catalunya independent
Respostes sobre la independència
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HABITATGE4L’Ajuntament va
fer públic el passat 5 de juliol que
des de la posada en marxa del
pla de xoc el juliol de l’any pas-
sat contra els pisos turístics
il·legals, ha localitzat al distric-
te 103 pisos que els seus inqui-
lins els rellogaven il·legalment a
turistes. De fet, l’Eixample és el
districte de la ciutat on el con-
sistori ha localitzat més casos de
relloguer il·legal, per davant de
Ciutat Vella (92) i Gràcia (39).

La presentació d’aquestes
xifres va anar acompanyada
ahir de la petició de diàleg que
l’Ajuntament va fer a les plata-
formes d’allotjament turístic
per tal de posar ordre a l’oferta
del lloguer vacacional a la ciutat.
Entre aquestes plataformes hi ha
Airbnb, amb qui el consistori
manté una relació tensa des de
fa temps. De fet, la setmana
passada, el govern municipal
va exigir a Airbnb que, en pa-
raules de la tinent d’alcalde Ja-

net Sanz, “compleixi la legisla-
ció d’una vegada per totes i dei-
xi d’anunciar pisos sense lli-
cència a través d’Internet”. El
consistori va multar aquesta
plataforma amb 600.000 euros
per reincidir a l’hora d’oferir
pisos sense llicència.

PLATAFORMES LOCALS
D’altra banda, segons  ha avan-
çat el diari Ara, l’Ajuntament ja

treballa per impulsar la creació
de plataformes locals que ofe-
reixin el mateix servei que pro-
porcionen Airbnb i d’altres pla-
taformes. En declaracions a l’A-
ra, Francesca Bia, comissiona-
da de Tecnologia i Innovació Di-
gital, ha explicat que l’objectiu
és tenir un grup d’empreses
que es dediquin a aquesta acti-
vitat aplicant els valors i els es-
tàndards fiscals d’aquí.

L’Ajuntament vol posar ordre a l’oferta de lloguer turístic. Foto. Arxiu

L’Eixample lidera el relloguer
il·legal de pisos a turistes

» Al districte, 103 propietaris han alertat que el seu pis estava rellogat 
» El consistori demana a Airbnb que “compleixi la llei d’una vegada”

Veïns de la Dreta de l’Eixample
denuncien pressió immobiliària

LLOGUERS4L’Associació de
Veïns de la Dreta de l’Eixample
ha denunciat que té localitzats
una dotzena de blocs de pisos on
els veïns que hi viuen de lloguer
estan rebent pressions dels pro-
pietaris perquè cancel·lin els seus
contractes.

Un d’aquests casos és el del
número 209 del carrer Roger de
Flor, on 24 famílies s’han orga-
nitzat per denunciar la seva si-
tuació. El passat 5 de juliol van re-
bre una carta on se’ls notificava la
compravenda de l’edifici. La no-
tícia els va arribar una setmana
després que denunciessin en una

roda de premsa les pressions que,
asseguren, estan rebent per tal que
marxin dels seus pisos. La compra
del bloc ha arribat després que la
propietària morís a finals de no-
vembre i els hereus decidissin
vendre’l. Un altre dels casos que
ha denunciat l’Associació de Veïns
és el de la finca del número 394 del
carrer Còrsega, que ha canviat de
propietari recentment. 

El president de l’entitat, Jau-
me Artigas, afirma a Línia Ei-
xample que la situació és “molt
preocupant” i veu necessari “can-
viar la Llei d’Arrendaments per
evitar aquests casos”.

Protesta de Fem Sant Antoni 
pels preus dels pisos de lloguer
REIVINDICACIÓ4Un centenar de
veïns de Sant Antoni, convocats
per la plataforma Fem Sant An-
toni, es van concentrar a principis
de mes davant la seu de la im-
mobiliària Elix per denunciar que
les pràctiques d’algunes empreses
del sector -compra sencera de
blocs per rehabilitar-los- provo-
quen, a parer seu, l’expulsió dels
veïns del barri.

Els manifestants tenien com a
objectiu entregar als propietaris
d’Elix una carta denunciant la si-
tuació que han patit alguns veïns
del barri, als quals se’ls ha notifi-

cat a través d’un burofax que un
cop se’ls acaba el contracte de llo-
guer han d’entregar les claus per
deixar el pis.

A la carta, que els veïns van en-
tregar a un treballador de la im-
mobiliària en una escena amb
tensió pel mig, Fem Sant Antoni
acusa Elix de ser responsable “de
la pujada  del preu de l’habitatge i
dels lloguers a uns nivells assumi-
bles només per les rendes més al-
tes i pels turistes”. També dema-
nen a Elix que freni el desnona-
ment dels llogaters que queden al
número 1-3 del carrer Parlament.

Ocupació de la PAH a Aragó
amb crítica a l’Ajuntament

HABITATGE4La PAH va anun-
ciar el passat 3 de juliol l’ocupa-
ció de sis pisos del bloc d’edificis
del número 477 del carrer d’A-
ragó per, tal com van explicar en
un comunicat, “reallotjar perso-
nes a qui l’Ajuntament ha girat
l’esquena”.

De fet, ja feia dies que les sis fa-
mílies eren als pisos. L’objectiu de
la PAH és ajudar aquestes famílies
per tal que es puguin quedar al
bloc. El propietari, que és Norvet

Property, no renova els contractes
de lloguer d’ençà que va comprar
l’edifici.

Després d’anunciar l’ocupa-
ció, la PAH va denunciar que re-
presentants de Norvet es van
presentar al bloc per fer-los fora
“fos com fos”, mentre que l’em-
presa assegura que sis pisos te-
nen problemes estructurals. Per
la seva banda, l’Ajuntament està
acabant un informe per conèixer
l’estat real dels pisos.

Estadística | L’Eixample, el districte que guanya més població estrangera
El districte de l’Eixample és el que ha guanyat més població estrangera de la ciutat en el padró municipal

(4.542 persones), segons les darreres dades de l’Estadística de la Població de Barcelona. Entre tots els 
barris, la Nova Esquerra de l'Eixample, amb 982 veïns estrangers, i l'Antiga Esquerra, 854, és on creix 

més població d'altres nacionalitats, seguits de la Dreta de l'Eixample (821) i la Sagrada Família (791). 

La façana de Roger de Flor 209 amb pancartes de protesta. Foto: @joankaks)
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Joan Chamorro presenta 
‘La màgia de la veu’ al Tangent
MÚSICA4El Tangent, el Festival
de les Arts de l’Eixample, conti-
nua aquest mes de juliol amb la
seva programació. Una de les
actuacions més destacades serà la
de Joan Chamorro i la seva ban-
da amb la presentació de ‘La
màgia de la veu’, que es farà el
pròxim dia 19 a partir de les 10 del
vespre.

‘La màgia de la veu’ és un pro-
jecte musical amb la veu com a
denominador comú. En formen
part una sèrie de músics d’una
gran qualitat tècnica, expressivi-
tat i elegància. Són Rita Payés,
veu i trombó; Alba Armengou,
veu, trompeta i saxo; Èlia Basti-
da, veu i violí; Alba Esteban, veu,
saxo i clarinet; Abril Saurí, veu i

bateria; Josep Traver, guitarra i
el mateix Joan Chamorro, con-
trabaix, saxo i direcció. Es tracta
d’una barreja de veterans de l’es-
cenari i de noies joves d’una gran
maduresa interpretativa. Cha-
morro ha sabut unir aquest grup
i liderar un projecte que té la veu
com a pal de paller. Ho ha acon-
seguit gràcies a la seva capacitat
d’incentivar els seus alumnes a
cantar i a escoltar cantants per
aprendre coses relacionades amb
el fraseig, el ritme i l’expressió.

Així doncs, durant el concert
el públic podrà gaudir d’estàn-
dards de jazz  amb cura i amb
arranjaments exquisits per a
aquesta petita big band de mul-
tiinstrumentistes. 

FESTA4El pati de la Model va ser
el lloc escollit el passat 9 de juliol
pels veïns de l’Esquerra de l’Ei-
xample per celebrar el tanca-
ment de la històrica presó. 

La celebració va consistir en
un vermut, que va servir per rei-
vindicar que l’espai aculli ara els
equipaments que preveu el pla di-
rector elaborat l’any 2009. El pla
preveu la construcció de dife-
rents equipaments, com ara una
escola infantil i de primària,  una
residència de gent gran i centre de
dia, un casal de joves i un pavelló
poliesportiu. 

Durant la jornada els veïns
també van aprofitar per denun-
ciar que l’anunci del tancament
del centre  ha provocat, a parer
seu, una espiral d’especulació
immobiliària a la zona. Posen d’e-
xemple el cas de quatre famílies
que viuen al número 151 del ca-
rrer Entença, que han rebut un
burofax on se’ls ha notificat que
han de deixar el pis un cop se’ls
acabi el contracte.

EXPOSICIÓ EN MARXA
D’altra banda, el president de la
Generalitat, Carles Puigdemont, i
l’alcaldessa de la ciutat, Ada Colau,
van inaugurar el dia 1 de juliol l’ex-
posició sobre la història del centre
penitenciari. També hi van ser el

vicepresident del govern, Oriol
Junqueras, i el conseller de Justí-
cia, Carles Mundó,.La mostra,
batejada amb el nom de ‘La Mo-
del ens parla’ té com a fil conduc-
tor la història de 13 personatges,
entre els quals hi ha Salvador
Puig Antich, Lluís Companys o
Francesc Ferrer i Guàrdia. Co-
missariada per Agustí Alcoberro,
fa un recorregut pels 113 anys de
vida de la presó. Dos dies més tard,
el 3 de juliol, van començar les vi-
sites públiques, que s’allargaran
fins al 26 de novembre. 

OBERTURA PERMANENT
Més enllà de l’exposició, la tinent
d'Urbanisme, Janet Sanz, va
anunciar a mitjans de juny que a

partir del gener del 2018 l’antiga
presó s’obrirà de forma perma-
nent a tots els veïns de la ciutat
per tal que pugui visitar l’espai. A
banda, l’Ajuntament també pre-
veu que a partir del gener estigui
llest el pla per decidir quins equi-
paments acollirà de forma defi-
nitiva l’espai de la Model. Aquest
procés de decisió es farà a través
d’un procés participatiu que co-
mençarà el pròxim 19 de juliol.
Toni Colomina, president de
l’AVV Esquerra de l’Eixample,
afirma a Línia Eixample, que a
l’entitat hi ha “una mica de neguit
perquè hi ha rumors que algunes
coses que contemplava el pla di-
rectori del 2009, com ara l’apar-
cament, no es faran”.

Una imatge de la jornada festiva. Foto: Twitter (@gerardgomezf)

Els veïns de la Model celebren
el tancament de la presó

Una imatge d’un concert de ‘La màgia de la veu’. Foto: Lili Bonmatí
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Pàgines especials

La gent del PDeCAT creiem en l’Ei-
xample i la seva gent. Som els que
defensem oportunitats. No som els
de les suspensions de llicències ar-
bitràries i limitacions abusives a la
iniciativa privada.

Som els que defensem ampliar
voreres, recuperar els interiors
d'illa o reformar les rondes del
districte per fer-hi un llarg pas-
seig. Som els que diem no a les
Superilles desertes, sense gent ni
vida i que només responen a pro-
jectes fets des d’un despatx. Som
els que diem no al tramvia per la
Diagonal que trenca amb el pro-
jecte urbanístic de Cerdà, que no té
suport veïnal, que no té reconeixe-
ment dels tècnics ni cap retorn so-
cial. I els que diem no a la paràlisi
de les obres de Glòries per motius
partidistes. Som els del sí a conti-
nuar la reforma de la Diagonal per
fer-la més amable i els del sí a
Glòries per poder gaudir d’un gran
parc, de més equipaments i de
més habitatges públics.

No existeixen les varetes màgiques
per arreglar els problemes que pa-
teix la ciutat de Barcelona. I un d’a-
quests problemes és que l’actual
Ajuntament no està solucionant la
problemàtica de l’augment del
preu dels lloguers d’habitatges,
que a l’Eixample ens afecta amb
especial força. Al llarg del mandat
passat, la llavors activista Ada
Colau va culpar dels elevats preus
dels lloguers l’alcalde Trias. Ara
que governa, en comptes de solu-
cionar-ho amb la facilitat que pro-
metia, es dedica a assenyalar tot de
culpables... mentre els preus aug-
menten un 15% de mitjana, com en
els pitjors temps de la bombolla
immobiliària.

No existirà cap solució mentre
només es dediquin a llançar pilo-
tes fora i a fer veure que aquest
problema no va amb ells. Gràcies

al Parlament de Catalunya, pròxi-
mament podrem comptar amb
més instruments per regular els
preus dels lloguers. Esperem que
llavors el govern de l’alcaldessa
Colau pugui començar a treballar

per arreglar aquest greu problema
entre tots i ja hagi abandonat
aquesta etapa de propaganda, de-
sídia i inacció. La ciutadania de l’Ei-
xample es mereix molt més, es
mereix un govern que governi.

Eixample
Uns lloguers impossibles,
un govern impassible

Reiniciem 
a l’Eixample

PDECAT-Dreta-Eixample
esquerraisantantoni
@PDeCAT_Dreta
@PDeCATEEISA

dretaeixample@partitdemocrata.cat
eeisa@partitdemocrata.cat

segueix-nos

El portaveu del Grup Municipal De-
mòcrata a l’Ajuntament, Joaquim
Forn, ha exigit a l’alcaldessa Ada
Colau un compromís ferm amb la

celebració del referèndum que ens
permeti votar el pròxim 1 d’octu-
bre. “S’han acabat les ambigüitats:
o estem a favor de la democràcia i

del dret a decidir o estem a favor
de l’immobilisme i la reacció.
Vostè tria”, ha dit Forn.

En el darrer Ple municipal a la
casa gran, l’Ajuntament de Barce-
lona va rebutjar una proposta del
PP que pretenia comprometre el
consistori de la capital catalana a
no donar suport ni pro po r cionar
mitjans ni personal municipal per
fer possible el referèndum sobre
la independència de Catalunya que
convocarà el Govern de la Genera-
litat l’1-O. Però per a Joaquim
Forn, “ja no en tenim prou amb re-
butjar les propostes del PP”. A
parer de Forn, “l’Ajuntament i el
seu govern municipal no poden
restar aliens a aquesta reivindica-
ció nacional i a aquest moment
històric. Barcelona, capital de Ca-
talunya, ha d’estar al capdavant del
país. I cal demostrar-ho explicitant
un clar suport al referèndum”.

Joaquim Forn i el PDeCAT diuen
a l’alcaldessa Colau que “ara, quan
ja coneixem per boca del president
Puigdemont i del Govern de la Ge-
neralitat els detalls d’aquest refe-
rèndum, quan ja se’ns han exposat
totes les garanties democràtiques i
de participació que inclou per fer
possible la seva celebració, des
d’aquest moment necessitem del
govern de la ciutat el màxim com-
promís. Màxim compromís perquè
els barcelonins puguem votar.
S’han acabat les ambigüitats i els
càlculs polítics: o estem a favor de
la democràcia i del dret a decidir o
estem a favor de l’immobilisme i
la reacció. Alcaldessa Colau, vostè
tria”. Forn conclou assegurant
que “el pròxim 1 d’octubre vota-
rem. Ningú ens aturarà, perquè
com diu el president Puigdemont:
no hi ha prou Estat per aturar
tanta democràcia”.

Francina Vila
Regidora adscrita a 

l’Eixample del 
PDeCAT Barcelona

Forn exigeix compromís a 
Colau per permetre votar l’1-O 
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El turisme supera l’atur com el principal problema de la ciutat, segons l’últim Baròmetre BCN

Preocupats pel turisme
SOCIETAT/ El turisme s’ha convertit en la
principal preocupació dels veïns de la ciutat.
Aquesta és la principal conclusió que s’obté
del darrer Baròmetre BCN semestral, una
eina mitjançant la qual l’Ajuntament con-
sulta telefònicament, entre altres temes, els
assumptes que més preocupen els barcelo-
nins. Els resultats de l’estudi els va presentar
el primer tinent d’alcaldia Gerardo Pisarello
el passat divendres 23 de juny. Segons el ba-
ròmetre, el turisme representa el problema
més greu per al 19% dels enquestats, men-
tre que l’atur, que habitualment era el prin-
cipal tema de preocupació dels veïns, cau a
la segona posició amb un 12,4%.

Una de les primeres reaccions que s’han
conegut després de la publicació de les
dades és la de l’Assemblea de Barris per a un
Turisme Sostenible (ABTS), que considera
que “el relat feliç del turisme com a motor
desitjable de l’economia de la ciutat, supo-
sat portador de riquesa i d’ocupació, ha
mort i ha de ser enterrat”. Aquesta “mentida”,
segons l’ABTS, s’ha venut a través de “la re-
petició propagandística des de diverses ins-
titucions públiques i els lobbies privats”,
però consideren que només ha aportat “ri-
quesa per a l’empresariat, llocs de feina
híper precaritzats i misèria per a la població”.

En el mateix text, l’ABTS assegura que a
l’hora de definir un model de ciutat sempre
s’hauria de defensar la prioritat dels drets so-
cials i contraposa aquest fet amb la situació
que consideren que s’està produint a Barce-
lona, en la qual “el sector turístic està des-
truint drets individuals i col·lectius per tal
d’augmentar els seus guanys”, cosa que, ar-
gumenten, s’ha vist agreujada en els darrers

anys amb la “demostrada expulsió de veïnat
provocada per la proliferació d’allotjaments
turístics”. Això, segons l’ABTS, se suma a al-
tres factors com la saturació de carrers i pla-
ces, de la xarxa de transport públic i els
problemes ambientals, però apunten la
“hiper-turistització” de Barcelona com el
problema més greu que fa que els ciutadans
perdin cada cop més drets i que acabin obli-
gats a abandonar els seus barris.

Per solucionar-ho i encetar un període
de decreixement turístic, l’ABTS creu que
cal deixar d’invertir diners en la promoció
del turisme a la ciutat i exigeix el desman-
tellament de Turisme de Barcelona i la seva
substitució per “una Agència Municipal de
Turisme, encarregada no ja de la promo-
ció sinó del control ferri d’un sector insa-
ciable”. L’assemblea clou el seu text
incidint que “davant un sentir social palès
i un creixement turístic cada vegada més
accelerat, calen mesures contundents i
dràstiques per revertir la situació”.

‘BARCELONA NO ESTÀ EN VENDA’
Algunes d’aquestes demandes de l’ABTS,
però, ja es van reivindicar el passat 10 de
juny en la manifestació anomenada Barce-
lona no està en venda, que diferents enti-
tats veïnals i sindicals van convocar pel
centre de la ciutat per protestar contra l’es-
peculació immobiliària que consideren
que pateix la ciutat.

Més de 3.000 persones van anar des
de la plaça Universitat fins a les Drassanes
reivindicant, entre altres, l’habitatge asse-
quible, l’aturada de l'especulació i la limi-
tació dels preus del lloguer.

QUEIXA/ Nou clam per reivindicar unes residències
públiques i dignes per a la gent gran. El passat dimarts
27 de juny, la plataforma SOS Gent Gran BCN va  convocar
una nova acció per reivindicar el que consideren que han
de ser els mínims exigibles en les residències públiques
que hi ha a la ciutat. L’entitat denuncia que aquestes re-
sidències assistides estan gestionades “amb ànim de lu-
cre” i que la seva filosofia és “guanyar com més diners mi-
llor, escatimant tot el possible en el personal, sous, ma-
terial...”. Més d’11.200 persones, algunes amb un alt
grau de dependència, viuen en aquests equipaments.

Sota el lema La gent gran ha de viure amb dignitat!, des-
enes de persones es van concentrar a les 10 del matí al
número 332 del carrer Llull, al barri de Diagonal Mar i el
Front Marítim del Poblenou, i van anar fins a les portes
de la conselleria de Treball i Afers Socials, al número 266
del passeig del Taulat. 

La reivindicació va viure un nou episodi a principis de
juliol, quan SOS Gent Gran i els familiars dels usuaris de les
residències assistides gestionades per OHL van mantenir una
reunió amb representants del departament de Serveis So-
cials. De moment, les postures continuen distanciades, tot
i que està previst que el dia 27 d’aquest mes hi hagi una nova
trobada a la qual hi assistirà la consellera Dolors Bassa.

SOS Gent Gran torna a mobilitzar-se
per reclamar unes residències dignes SALUT/La Federació d'Associacions de Veïnes i Veïns de Bar-

celona (FAVB) ha fet pública la seva disconformitat després
de l'inici de la tramitació de l'Avantprojecte de llei de fór-
mules de gestió de l'assistència sanitària que el Govern va
aprovar el passat dimarts 20 de juny.

La comissió de Sanitat de la federació desconfia que sota
el paraigua de la denominació “sense ànim de lucre”, la con-
selleria que encapçala Toni Comín vulgui incloure en el sis-
tema públic de salut empreses i fundacions que la FAVB con-
sidera “poc transparents”. La federació tampoc aprova
que en els centres públics es pugui fer activitat privada.

La FAVB aprofita el comunicat de rebuig per sol·licitar
una reunió amb el conseller Comín i avisa que està dis-
posada a “promoure mobilitzacions ciutadanes” per tal que
aquesta tramitació s’aturi.

La FAVB rebutja la futura llei
sobre l’assistència sanitària

veïns en línia

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona
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POLÈMICA/ El futur de l’espai de Germa-
netes, al barri de la Nova Esquerra de l’Ei-
xample, ha generat una col·lisió de
postures entre un grup de veïns partidaris
d’aturar les obres que s’hi estan fent i el
manteniment del conjunt de l'espai com
una zona verda i l'Associació de Veïns de
l'Esquerra de l'Eixample, que des de fa
molts anys ha reivindicat la construcció
d’un institut, una escola bressol, d’habitat-
ges socials, d’un centre de dia i d’una zona
enjardinada, entre altres equipaments que
estan projectats en aquest interior d’illa.

L’associació de veïns considera que la
construcció de tots aquests serveis és vital
per “atendre les necessitats socials del barri
i preservar la convivència del veïnatge” i re-
soldre les urgències que arrossega el barri

en la demanda de “places d’ensenyament
públic, d’atenció a la gent gran o de la cre-
ació d’habitatge social de lloguer, lluitant
contra l’especulació immobiliària que està
expulsant del barri veïnes i veïns amb ren-
des baixes”. De fet, els veïns consideren
que la creació d’aquests equipaments són
“cabdals per cohesionar el barri”.

Els veïns acaben el seu text assegurant
que “més enllà de les intencions o la bona
fe del grup promotor d'aquestes al·lega-
cions, la no realització dels equipaments
de Germanetes només interessa els espe-
culadors immobiliaris”  i asseguren que la
creació d’equipaments i l’aplicació de po-
lítiques mediambientals serioses són dos
elements imprescindibles per garantir les
millors condicions de vida al barri.

Discrepàncies a l’Eixample sobre els
equipaments a l’espai de Germanetes

CULTURA/ Entre els dies 7 i 9 d’a-
quest mes, l’associació cultural Ar-
tixoc va fer una representació
teatral anomenada En temps del
Sr. Muñoz a Can Batlló, al barri de
la Bordeta de Sants-Montjuïc.

L’espectacle va tenir un for-
mat original interactiu i es va fer
en cinc escenaris diferents, re-
partits pels terrenys de la fàbri-
ca. L’obra, escrita en clau d’humor
però amb una sòlida base his-
tòrica, se centra en plena dicta-
dura franquista, en l’època en
què l’empresari Julio Muñoz Ra-
monet va adquirir Can Batlló,
l’any 1943, mentre que Europa es
dessagnava immersa en la Se-
gona Guerra Mundial.

Una obra de teatre
per recordar com
era Can Batlló

PUBLICACIÓ/ El passat dia 12 de
juny, un dia abans que es com-
plissin els dos anys d’Ada Colau
com a alcaldessa de la ciutat, la
FAVB va publicar una nova edició
de la revista Carrer, que en les se-
ves pàgines centrals fa un repàs
crític a la primera meitat de man-
dat de Barcelona en Comú.

La portada del número 144
de la revista centra la seva mira-
da en l’aturada de les obres de les
Glòries i altres temes destacats
són el cas Palau o la mobilització
veïnal de Nou Barris per denun-
ciar el profit que vol treure l'ex-
trema dreta del conflicte per l'o-
bertura d'un centre religiós islà-
mic al barri de Prosperitat.

‘Carrer’ repassa 
els dos anys d’Ada
Colau a l’alcaldia

veïns en línia

‘Fem nostre l’espai de la Model’
aplaudeix el tancament del centre

REIVINDICACIÓ/ La Model ja
forma part de la història de la ciu-
tat. El passat 8 de juny, els últims
reclusos que hi havia a la presó
van abandonar el centre i, quan
només faltava un dia perquè es
complissin 113 anys de l’aniver-
sari de la seva inauguració, la
presó va tancar les seves portes.
Un dels actors que ha celebrat el
tancament del centre penitenciari
és Fem nostre l’espai de la model,
que es va reunir la tarda anterior a
la clausura del penal. Aquesta en-
titat havia reivindicat que la presó
feia quatre dècades que estava
obsoleta i era un dels principals
defensors del trasllat dels presos,
de la clausura del centre i del rea-
profitament del seu espai. 

En un comunicat, l’entitat
mostra la seva satisfacció “perquè
hagi arribat aquest dia” i apunta el
conveni que l’Ajuntament i la Ge-
neralitat van signar a principis
d’any com a eina imprescindible
perquè s’hagi satisfet la seva prin-
cipal demanda. Tot i això, l’entitat
assegura que volen ser “agents
actius del procés que ara s’obre,
treballant al costat de la Genera-
litat i de l’Ajuntament, amb ca-
dascú en relació a les seves
respectives competències”.

I és que ara, segons expliquen,
toca treballar per “aprofitar” les
dues illes que s’alliberaran a l’Ei-
xample quan s’acabi d’enderrocar
la Model (els treballs per tirar a
terra l’antic edifici van començar
a finals de març i avui en dia en-
cara continuen). 

Fem nostre l’espai de la Model
explica que, amb el centre tancat,

“conflueixen tres dinam̀iques rei-
vindicatives”. Per una banda, exis-
teix la necessitat de crear una
gran zona verda per a una part de
la ciutat tan edificada i densa-
ment habitada com és el barri de
la Nova Esquerra de l’Eixample.
Paral·lelament, cal afrontar algu-
nes de les mancances en equipa-
ments pub́lics per als veïns del
barri i, en última instància, creuen
que cal crear un espai de
memor̀ia del que ha significat la
presó Model en els seus 113 anys
d’història.

Per això, i com a darrera peti-
ció, Fem nostre l’espai de la Model
demana l’obertura “d’un proceś
participatiu, que no s’allargui en
el temps pero ̀permeti actualitzar
en el que sigui necessari el Pla Di-
rector del 2009, revisant a l'alca̧
les previsions de zona verda i
equipaments, en la mesura que
l’Ajuntament disposa tambe ́ de
l’espai del carrer Nicaragua que la
Generalitat es reservava llavors
per a usos terciaris, mai acceptats
pel veïnat”.

La plataforma ja va fer una
festa reivindicativa a finals de
maig a l’espai recuperat en la
cruïlla dels carrers Rosselló i En-
tença, en la qual van pintar un
grafiti i van plantar un tòtem en
el qual explicaven les seves rei-
vindicacions. Diferents associa-
cions de veïns, culturals i de
memòria, entitats juvenils, sindi-
cats, consells, cooperatives i fun-
dacions integren Fem nostre
l’espai de la Model, que tot i que ja
ha vist satisfeta la seva gran de-
manda, encara té feina per fer.

HABITATGE/ Els Jardins de Mont-
serrat, al barri de l’Esquerra de l’Ei-
xample, van ser l’escenari de la se-
gona assemblea del Sindicat de
Llogaters, que es va celebrar el
passat dia 30 de juny.

L’activitat principal d’aquesta
segona assemblea va ser el taller
La LAU ens fa la vida impossible, en
el qual es va explicar de manera
senzilla com funciona la Llei d’A-
rrendaments Urbans i com afec-
ta les persones que viuen en rè-
gim de lloguer. 

El Sindicat també va partici-
par en una acció reivindicativa
contra l’especulació immobiliària,
juntament amb Fem Sant Anto-
ni, el passat dilluns dia 3.

El Sindicat de
Llogaters celebra la
segona assemblea

El periòdic dels veïns dels barris de Barcelona
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MERCATS4Quatre comerciants
del Mercat de Sant Antoni van
presentar a principis de mes
1.500 signatures reclamant que
es compleixin els nous terminis
per a l’obertura de l’equipament,
que està previst que reobri les se-
ves portes la primavera de l’any
vinent. Ho van fer a l’Oficina d’A-
tenció Ciutadana, esperant que
aquest nou anunci d’obertura
que va fer la regidora de Mercat,
Montserrat Ballarín, al maig si-
gui el definitiu. 

Llavors Ballarín va explicar
que el mercat obriria les seves
portes un cop acabessin les obres
d’urbanització de l’entorn de l’e-
quipament, de cara a l’abril de
l’any que ve. Un nou retard que
ha provocat indignació entre

veïns i comerciants, que fa  més
de vuit anys que pateixen unes
obres que s’eternitzen. 

Les signatures han estat re-
collides per 12 persones durant
10 dies i, de moment, no con-
templen més accions de pro-
testa. Qui sí que ha mogut fitxa
ha estat el grup municipal
d’ERC, que anuncia que pre-
sentarà una iniciativa a la Co-
missió d’Economia i Hisenda
demanant al govern que “es
comprometi a complir el nou ter-
mini fixat per a la finalització de
les obres”. El cap de files repu-
blicà al Ple, Alfred Bosch, ha re-
cordat que les obres havien d’es-
tar acabades aquesta tardor –tal
com es va anunciar el desembre
de l’any passat– i que no volen

“més incompliments i retards
que provoquen molèsties als
veïns”. També ha remarcat que
arran de la negociació per a la
modificació pressupostària del
2015, ERC “va aconseguir que es
destinessin 3,4 milions per ac-
celerar les obres del mercat”. 

SUPERMERCAT LIDL
A poc a poc es van sabent més
detalls de com quedarà confor-
mat l’edifici definitiu del mercat.
A principis de mes, l’Institut de
Mercats va adjudicar a Lidl dos
concursos per ubicar dos esta-
bliments de la seva marca als
mercats de Sant Antoni i de la
Vall d’Hebron, els quals està
previst que obrin l’any vinent i
generin 85 llocs de treball.  

1.500 firmes contra els retards
al Mercat de Sant Antoni

» Veïns i botiguers reclamen celeritat en les obres de l’equipament
» Lidl anuncia que hi obrirà un supermercat l’any que ve

Inquietud a Sagrada Família
per la retirada de les terrasses
POLÈMICA4En plena negocia-
ció entre Ajuntament i Gremi de
Restauració per la polèmica de
les terrasses, els restauradors
dels voltants de la Sagrada Fa-
mília estan ultimant tots els re-
cursos per evitar haver de reti-
rar les taules i cadires que tenen. 

A l’abril el consistori va apro-
var de manera definitiva l’orde-
nança singular de terrasses amb
l’objectiu de buidar els entorns
del monument de vetlladors.
Aleshores, els propietaris dels
establiments van presentar unes
al·legacions que ara, tres mesos
més tard, han estat desestima-
des pel consistori, tal com ex-
pliquen fonts municipals a
aquesta publicació. A finals del
mes de juny, membres de l’A-
juntament es van reunir amb
restauradors de la zona per no-
tificar-los que es rebutjaven les
seves al·legacions i que, per

tant, havien de retirar les taules.
“S’ha de complir amb la nor-
mativa”, declaren les mateixes
fonts municipals al respecte.

Els propietaris, però, es van
negar a signar el document que
desestimava les seves al·lega-
cions, segons expliquen des del
restaurant Trabucaire, un dels
afectats del carrer Mallorca. Un
gest amb el qual volen postergar
al màxim el tancament definitiu
dels vetlladors, una mesura que,
per altra banda, reclamen des de
fa setmanes des de l’associació
de veïns del barri. 

Qui s’ha posicionat a favor
dels establiments afectats és el
Gremi de Restauració, que ha
demanat l’Ajuntament que atu-
ri la supressió de terrasses als
voltants de la Sagrada Família
com a “mostra de bona fe” en el
marc de la negociació que s’es-
tà portant a terme. 

Les obres de reforma van arrencar el 2009. Foto: Arxiu

Centenars de visitants a la 
fira de comerç del Gaixample

FIRA4En el marc de la setma-
na de l’Orgull Gai, el passat dia
1 de juliol el carrer Consell de
Cent, entre Aribau i Casanova,
va acollir la novena Mostra de
Comerç del Gaixample, una ac-
tivitat plenament consolidada
que organitza Gran Eixample en
col·laboració amb Acegal –As-
sociació Catalana d’Empreses
per a Gais i Lesbianes– i Pride
Barcelona. 

Durant tot el dia, el carrer es
va omplir amb una cinquantena
de parades que oferien produc-
tes d’artesania, moda i gastro-
nòmics, entre altres. El públic va
respondre i va visitar massiva-
ment la mostra, que també va

tenir un espai per a teatre, ac-
tuacions diverses i música en di-
recte de la mà de discjòqueis. 

L’objectiu de la mostra era
dinamitzar el comerç i el barri i
fer visible les reivindicacions
del col·lectiu LGTBI en un am-
bient com és el de les fires co-
mercials. Entre altres, hi va as-
sistir la regidora de Comerç i
Mercats, Montserrat Ballarín. 

Des de Pride Barcelona van
valorar de manera molt positi-
va la jornada i van destacar
que els petits empresaris de la
comunitat LGTBI de l’Eixample
han de donar-se suport mú-
tuament i donar suport al co-
merç de proximitat. 

Una ‘Q de Qualitat’ per premiar
bones pràctiques comercials

PROJECTE4Les botigues de la
Fundació Barcelona Comerç
que compleixin amb les bones
pràctiques comercials podran
lluir un distintiu que les acredi-
ti com a tal. Es tracta de la ‘Q de
Comerç de Qualitat’, la qual
serà atorgada a aquelles botigues
que compleixin amb uns requi-
sits concrets. 

Aquestes condicions tenen a
veure amb les pràctiques que tot
bon comerciant ha de garantir a
les seves botigues. Entre altres,
caldrà que l’establiment mostri
el seu horari d’obertura quan es-
tigui tancat, que el preu dels pro-
ductes estigui visible i sigui fà-
cilment identificable, que es

lliuri sempre un tiquet per cada
compra, que hi hagi a l’abast
fulls de reclamació o complir
amb la normativa vigent de po-
lítica lingüística, entre altres.

DOS ANYS AMB GARANTIA
Els comerços que compleixin els
requisits podran mostrar la ‘Q
de Qualitat’ als seus aparadors
durant dos anys. En un futur,
està previst que els criteris de
qualitat es reconeguin amb es-
telles, com els hotels. 

La presentació del projecte
tindrà lloc el 17 de juliol a dos
quarts de vuit de la tarda en un
acte que se celebrarà al Centre
cívic Pati Llimona.

Sorteig | Encants Nous entrega els premis de ‘El comerç batega’
L’Eix comercial Encants Nous va entregar el passat divendres 7 de juliol els premis de la 

seva campanya El Comerç batega, una iniciativa que busca fomentar les compres a les 
botigues de l’associació i fidelitzar els clients. La campanya va sortejar 1.500 euros en 

vals de compra per bescanviar a l’eix: un de 300, dos de 200, dos de 100 i 12 de 50. 
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OLIMPISME4El dimarts 25 d’a-
quest mes farà 25 anys de l’inici
dels Jocs Olímpics i Paralímpics
de Barcelona 92, una cita que, a
banda de reunir els millors es-
portistes de finals del segle passat,
va servir per transformar la ciu-
tat i convertir-la en una de les més
modernes, de l’estat i d’Europa.

Per això, per commemorar els
Jocs de la XXV Olimpíada, el di-
marts 25 la plaça de Catalunya
serà en l'epicentre d’una gran
festa oberta a tots els barcelonins.
El passat dia 4 es van presentar els
actes i durant la seva comparei-
xença, el comissionat d’Esports
David Escudé va destacar que la
plaça es convertirà “en el cor d’u-
na festa popular i commemorativa
de la fita olímpica, en clau d’ho-
menatge als esportistes, però
també ciutadans i ciutadanes que
també van contribuir a l’èxit dels

Jocs Olímpics i Paralímpics de
Barcelona 92”.

La torxa i la bandera olímpi-
ca recorreran de nou els carrers de
la ciutat, aquest cop sortint des del
Palauet Albéniz (a la muntanya de
Montjuïc) i arribant a la plaça de
Catalunya. Després de l’acte ins-
titucional (amb l’alcaldessa Ada
Colau i els presidents dels Comi-
tès Olímpics i Paralímpics Inter-
nacionals), a dos quarts de 9 del
vespre arrencarà la Cerimònia
del Foc al Palauet Albéniz i tot se-
guit, la torxa i la bandera co-
mençaran a fer el seu camí cap al
centre de la ciutat. Al mateix
temps, els Mambo Jambo estaran
animant la festa amb un concert
a la plaça de Catalunya.

Si les previsions es complei-
xen, quan quedin 15 minuts per al
punt de les 10 de la nit, els darrers
rellevistes (Juan Antonio San

Epifanio, Epi, i la nedadora pa-
ralímpica Teresa Perales) arriba-
ran a la plaça, on es farà l’acte
d’encesa del peveter a càrrec de
l’arquer Antonio Rebollo, qui
també la va encendre en la inau-
guració dels Jocs fa 25 anys. A
l’Estadi Olímpic Lluís Companys
també s’encendrà el peveter.

A partir de les 10 de la nit, la
música tornarà a apoderar-se de
la festa amb una altra actuació
amb aires de nostàlgia que tam-
bé va ser una de les grans prota-
gonistes fa un quart de segle: los
Manolos, que tornaran a inter-
pretar el seu clàssic Amics per
sempre. Al mateix temps, al Te-
atre Grec començarà l’activitat
Rumberos, pugin a l’escenari!,
mentre que tots aquells que s’es-
timin més quedar-se a casa po-
dran veure la telemovie Amics per
sempre a TV3 a dos quarts d’11.

La plaça de Catalunya recordarà
els Jocs 25 anys després

» El pròxim dia 25 es farà una festa per commemorar l’inici de la cita
» Los Manolos, Antonio Rebollo o Epi no es perdran la celebració

Mes de renovacions al sènior
femení del CFS Eixample

FUTBOL SALA4L’activitat so-
bre el parquet del Pavelló de
Santa Isabel està aturada i no es
reprendrà fins a finals d’agost,
però als despatxos es continua
fent feina per tal de tornar a
afrontar la temporada que ve
amb garanties i ha renovat bona
part de l’equip femení.

En aquest sentit, la recta final
del juny i les primeres setmanes
d’aquest mes han servit perquè
el club ja hagi perfilat la planti-
lla amb la qual Cinto García tor-
narà a jugar la temporada que ve
a la segona màxima categoria del
futbol sala estatal. De fet, després

dels anuncis dels fitxatges d’Alex
Giró i de Kaoutar Azdaou, el
club va anunciar la tercera in-
corporació (la portera interna-
cional amb Espanya sub 17 Anna
Muniesa) i la renovació de bona
part de la columna vertebral de
l’equip. Així, Carlota Ferrer, Anna
Jornet, Maria Pujol, Roser May-
mó, Mar García, Carlota Cobo,
Laia Vílchez, Irina Godó i Paula
Pérez seguiran vestint de vermell
i negre la temporada que ve.

L’altra gran novetat en el
club és la incorporació de Jau-
me Brunet, que dirigirà el pri-
mer equip masculí.

Un moment de la jornada d’inauguració dels Jocs del 92. Foto: FBO

L’FC l’Esquerra de l’Eixample
busca jugadors per al curs vinent
FUTBOL4L’estiu és l’època en la
qual tots els equips de futbol bus-
quen les peces que necessiten per
començar la següent temporada
amb les màximes garanties i
l’FC l’Esquerra de l’Eixample no
és cap excepció.

En aquest sentit, des de co-
mençaments del mes de juliol, el
conjunt de José María Soldevi-
la ha fet una crida per trobar
nous jugadors, tant per al primer
equip, que repetirà a Tercera
catalana, com per al filial, de nova
creació, i que començarà el seu
camí en el futbol català des de la
Quarta catalana.

Tots aquells jugadors que
vulguin sumar-se al nou projec-

te esportiu poden posar-se en
contacte amb el club a través de
la seva pàgina de Facebook o de
correu electrònic esquerrade-
leixamplefc@gmail.com.

DE NOU, AL GRUP 10 DE TERCERA
Per altra banda, el passat diven-
dres 7 la Federació catalana de
futbol (FCF) va publicar les agru-
pacions provisionals dels 12
grups de Tercera catalana.

Si no hi ha canvis d’última
hora, el primer equip de l’FC l’Es-
querra de l’Eixample tornarà a
competir al grup 10, on hi hau-
rà equips com els Veterans de
Catalunya, el CD Pujadas, l’A-
tlètic Ibèria o el CD Almeda.

Marxa | Gabe Abrahams guanya la Caminada del Dia Olímpic
El marxador andreuenc Gabe Abrahams va ser l’atleta més ràpid que va completar els 10,5

quilòmetres de la Caminada del Dia Olímpic, una prova que emmarcada en les celebracions
dels Jocs del 92 i que es va disputar el passat diumenge 2. El circuit va arrencar i va acabar a
la plaça de les Drassanes i passava per part dels barris de Sant Martí i també de Ciutat Vella.

Tres piscines del districte
es mullen per l’esclerosi

SOLIDARITAT4El passat diu-
menge 9, més de 600 piscines de
tot el país van tornar a acollir la
jornada solidària Mulla’t per
l’esclerosi múltiple, una iniciativa
que organitza la Fundació Es-
clerosi Múltiple amb la qual
persegueix aconseguir recaptar
fons en la lluita contra aquesta
malaltia. Enguany, la jornada
Mulla’t s’ha celebrat per vint-i-
quatrena vegada.

Tres piscines del districte no
van voler deixar escapar l’opor-
tunitat de sumar-se al Mulla’t: la
piscina de Sant Jordi, la de l’U-

BAE Eurofitness Sant Miquel i la
del CEM Aiguajoc del carrer del
Comte Borrell, en les quals, du-
rant tot el matí, van anar desfi-
lant centenars de persones que
van nedar metres solidaris i van
ajudar en la investigació d’a-
questa malaltia.

En tot el país, més de
100.000 persones van mullar-se
diumenge al matí i en total es
van recaptar uns 300.000 euros
que també serviran perquè la
Fundació ajudi els seus usuaris
a inserir-se en el mercat laboral
amb el programa FEM Feina.
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TOTS ELS DIES
20:00 - 22:00 Un any més, la Casa Batlló ofe-

rirà la possibilitat de gaudir de les Nits mà-
giques al terrat del Drac fins a principis d’oc-
tubre. / Casa Batlló.

12, 17 I 19 DE JULIOL
19:30 Darreres tres sessions del taller anome-

nat Instagramers d’èxit, un curs en el qual es
podrà aprendre a gestionar aquesta xarxa so-
cial de forma estratègica i professional. / Cen-
tre Cultural La Casa Elizalde.

11, 13, 18 I 20 DE JULIOL
17:30 El professor Joan Ivern s’encarregarà

d’impartir les darreres quatre sessions del ta-
ller de cultura musical anomenat La història
de l'art en 10 obres clau. / Centre Cultural La
Casa Elizalde.

DES DEL 20 DE JULIOL
Matí-TardaMonumenta: 25 anys és la mostra

que fa una repassada pel quart de segle de
vida de l’Associació Monumenta. Són un to-
tal de 32 plafons i 28 fotografies. / Jardins del
Palau Robert.

FINS AL 27 DE JULIOL
Matí-Tarda Seiem plegats al Fort Pienc és una

exposició que mostra el resultat d´un projecte
artístic i participatiu que diferents escoles i
entitats del barri han fet durant el curs
2016-17. / Centre Cívic Ateneu Fort Pienc.

DE DIMARTS A DIVENDRES
10:00 Viatja amb el Petit Orpheus és el nom d’a-

questa activitat pensada per a nens i nenes
majors de 8 anys que consistirà a un recorregut
audiovisual pel museu. / Museu de la Músi-
ca - L'Auditori.

A PARTIR DE L’1 AGOST
17:00 Tots els dimarts d’agost, els més menuts

tindran una cita obligada amb el taller Robò-
tica, per començar a familiaritzar-se amb
aquesta disciplina. / Biblioteca Sagrada Família.

TOTS ELS DIMARTS
10:00 Fer esport a l’aire lliure és possible al parc

de Joan Miró, on tots els dilluns al matí es fan
sessions de tai-txi i txi-kung. Activitat gratuïta.
/ Parc de Joan Miró.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Els dimarts i els dijous d’aquest mes fins
al dia 20, la professora Leila Ghorbel
coordinarà el taller Música per a infants
petits. / Centre Cívic Sagrada Família.

Un taller de música per
als més petits de la casa

Dimarts i dijous fins al 20 de juliol

La professora Margarita Torres s’en-
carrega d’un taller en el qual els par-
ticipants aprenen a preparar els millors
plats de la gastronomia mexicana. /
Centre Cultural La Casa Elizalde.

Dues sessions per aprendre 
a preparar plats mexicans

Dimecres 12 i 19 de juliol

Pink Martini torna a Barcelona per pre-
sentar en directe el seu últim disc, Je
dis oui!. La banda ha aconseguit ven-
dre més de 3 milions de discos per tot
el món. / Teatre Coliseum.

Pink Martini oferirà un
recital al Teatre Coliseum
Dilluns 24 de juliol a les 21:30

El 25è aniversari dels Jocs Olímpics de
Barcelona tindrà la plaça de Catalun-
ya com a epicentre. Es farà una festa
amb esportistes que van competir-hi.

Els Jocs del 92 es recordaran
a la plaça de Catalunya

Dimarts 25 de juliol a les 19:00
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L’Ordenança de Terrasses i les ano-
menades ordenacions singulars que
se’n deriven són, des de ja fa temps,
objecte de polèmica a la nostra ciutat.
A la Barcelona dels comuns, massa ve-
gades el sentit comú és el menys
comú dels sentits i veiem com lluny
d’arribar a acords, les terrasses també
esdevenen un element de discòrdia,
aquest cop entre restauradors i el go-
vern de Colau-PSC.

Des d’Esquerra Republicana ente-
nem que, per tal de resoldre el debat
sobre les terrasses, el que cal és arri-
bar primer de tot a acords sòlids i a un
text coherent, ja que aquesta vegada
no la podem tornar a canviar d'aquí a
2 anys. Des del nostre punt de vista, a
més, s’hauria de començar per restrin-
gir aquelles terrasses desateses, per-
què no generen ocupació digna i són
les que en el fons acaben degradant
més l’espai públic.

D’altra banda, cal flexibilitzar els cri-
teris d’aplicació de les condicions espe-

cífiques que han de tenir les terrasses, i
que aquestes possibilitin una bona con-
vivència entre el dret a gaudir i utilitzar
l’espai públic per part de la ciutadania i la

possibilitat que els establiments de res-
tauració puguin complementar la seva
activitat, de la qual una bona part de la
ciutadania també gaudeix.

Un cas paradigmàtic d'ordenació
singular polèmica és el de la Sagrada
Família, on s'ha optat per eliminar al-
gunes de les terrasses del perímetre
del temple. Des d'ERC entenem que
cal racionalitzar l'ús de l'espai públic,
i per tant les terrasses, però no com-
partim que establiments que fa més
de 30 anys que estan arrelats al barri
hagin de renunciar a llocs de treball
mentre que, paradoxalment, altres
com la cadena de menjar ràpid
'McDonald's', amb les taules desate-
ses, no tingui problemes.

Eduard Cuscó
Conseller de Districte

d’ERC a l’Eixample

Eixample
Per una ordenança

de terrasses de consens

Pàgines especials

ERC força l’aprovació d’un codi ètic 
que no permetrà contractar familiars

El darrer ple municipal de l’Ajuntament de
Barcelona va donar llum verda al codi ètic i
de conducta, la norma que fixa els principis
de bon comportament i transparència al
consistori. Esquerra Republicana ha contri-
buït de manera decisiva a l’aprovació del
codi, amb un punt que fixa que cal “abste-
nir-se de nomenar personal amb qui pugui
haver-hi conflictes d’interès familiar”. Els re-
publicans entenen que “l’ètica no pot limi-
tar-se al que diu la llei, sinó que ha d’anar
més enllà”. 

Instants després de l’aprovació del codi
ètic, el tinent d’alcalde Jaume Asens va as-
segurar als mitjans que l’aportació d’ERC no
canvia res, i que en el cas del personal de
confiança “l’elecció és lliure”. Asens, per tant,
deixava la porta oberta a seguir contractant
familiars. El portaveu republicà a l’Ajunta-
ment, Jordi Coronas, va respondre assegu-
rant que “si algú renuncia a l’ètica
emparant-se en cap llei, quedarà retratat”.
Coronas va demanar que el codi ètic s’apliqui
també retrospectivament en aquells casos
on hi ha hagut conflicte d’interès familiar.
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